
ZÁPIS 
ze zasedání Rozšířeného předsednictva GA AV dne 26. listopadu 2007 

 
 
Přítomni: podle prezenční listiny. 
 
1. Zasedání Rozšířeného předsednictva GA AV (RPGA) zahájil předseda GA AV 

Dr. J. Gabriel. Přivítal Dr. Fliegera, člena Akademické rady odpovědného za agendu 
účelové podpory výzkumu a vývoje, přítomné místopředsedy GA AV, předsedy 
oborových rad, pověřené zástupce OR 4, OR 6 a OR 9, předsedu Rady pro mezioborové 
projekty (RMP) a zástupce sekretariátu GA AV. 

2. Dr. Gabriel vyzval přítomné předsedy a pověřené zástupce OR, aby se před rozhodováním 
o přidělení grantů vyjádřili ke způsobu, jakým byly v jejich OR sestavovány pořadníky 
návrhů grantových projektů, a aby zhodnotili průběh a výsledky oponentního řízení. 
Požádal je rovněž o případné připomínky, které by mohly přispět ke zlepšení stávajícího 
systému získávání posudků. Přítomní zástupci OR postupně přednesli komentář k postupu 
svých rad při sestavování konečných pořadníků, a to pro oba typy badatelských 
grantových projektů – standardních i juniorských. Žádné zásadní připomínky vzneseny 
nebyly.  

3. Pro jednání, na kterých OR sestavovaly pořadníky předkládané ke schválení, měly OR 
k dispozici předběžné pořadníky, vytvořené sekretariátem GA AV tak, že průměr 
bodového hodnocení oponentských posudků měl váhu 80 % a hodnocení příslušným 
panelem 20 %. Změny oproti předběžnému pořadníku byly provedeny u OR 1, OR 2, 
OR 5 a OR 8. Navržené posuny v pořadí byly na jednáních příslušných OR věcně 
zdůvodněny a schváleny plénem rady. Oborové rady 1, 5, 7 a RMP doporučily dále 
u vybraných projektů úpravy požadovaných finančních prostředků.  

4. Po ukončení diskuze požádal Dr. Gabriel přítomné předsedy a pověřené zástupce OR, aby 
seznámili RPGA s pořadím projektů navržených k podpoře. Postupně bylo jednotlivě 
hlasováno o každém pořadníku. Pro schválení pořadníků, tak jak byly RPGA předloženy, 
hlasovalo všech 14 přítomných s hlasovacím právem, s výjimkou pořadníku standardních 
grantových projektů u OR 8, kdy se jeden z přítomných hlasování zdržel. 

5. RPGA projednalo a vyslovilo souhlas s návrhem postupu v případech, kdy se některý 
z úspěšných navrhovatelů vzdá podpory např. proto, že mu byla poskytnuta podpora na 
tentýž projekt podaný k jiné grantové agentuře. V těchto případech bude grant udělen na 
projekt následující v pořadníku schváleném pro příslušnou oborovou radu. 

6. Ing. Horníček podal informaci o možnostech udělování cen AV ČR za úspěšné řešení 
grantových projektů. Uvedl, že návrhy na udělování cen je za GA AV oprávněn podávat 
pouze její předseda. Navrhl proto, aby OR při závěrečném hodnocení ukončených 
projektů vybraly 1 standardní a 1 juniorský nejlépe hodnocený grantový projekt 
(hodnocen jako „splněn s vynikajícími výsledky“) a doporučily je PGA, které 
z doručených návrhů vybere 1 standardní a 1 juniorský grantový projekt za každou vědní 
oblast. Následně zašle předseda GA AV návrhy na udělení cen 3 standardních a 
3 juniorských projektů Komisi pro udělování cen AV ČR.   

7. V závěrečné diskuzi byly zmíněny návrhy na úpravu formuláře pro oponenty, změnu 
systému oponentského hodnocení (místo písmen konkrétní body), úpravu formuláře pro 
vstupní hodnocení projektů panely OR (pro snazší orientaci zpravodajů přidat 
do formuláře jméno řešitele). Zazněly též informace o rozdílném hodnocení tuzemských a 
zahraničních oponentů (zejména přístrojového vybavení), o přísném pravidle použití 



pouze jednoho oponenta z velkých institucí (např. FZÚ), o podávání více návrhů projektů 
stejným navrhovatelem, atd. Bylo navrženo zredukovat požadovaný počet posudků 
u méně finančně náročných projektů, zejména u projektů, které mají regionální charakter. 

8. Místopředseda GA AV Dr. Velemínský uvedl, že OR dosud v malé míře využívají 
možnost vyloučit projekt, který je na velmi nízké odborné úrovni, ještě před zahájením 
oponentského řízení, a tím do značné míry předejít problémům se získáváním posudků na 
takový projekt. 

9. Dr. Flieger konstatoval, že vzhledem k omezenému množství finančních prostředků je 
úspěšnost ve veřejných soutěžích nízká, a proto nemůže být financováno mnoho velmi 
dobře hodnocených projektů.   

10. Závěrem poděkoval Dr. Gabriel členům RPGA za náměty a návrhy na zlepšení činnosti 
GA AV. 
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